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תמונת החודש:תמונת החודש:  
הרמת כוסית לכבוד השנה החדשההרמת כוסית לכבוד השנה החדשה

תוכן עניינים:
 

 "מקזבלנקה להמבורג"
*****

הרמת כוסית לראש השנה
*****

האקדמיה מגיעה לפלמ"ח
*****

עוד מהנעשה בבית
*****

ממפעלות עמותת 
'דור הפלמ"ח'

*****
דבר המשורר

*****
הזמנות לאירועי אוקטובר

 
 

השנה החדשה נפתחה בבית הפלמ"ח ברגל ימין.
בחודש ספטמבר ובימי החגים אירחנו 2571 מבקרים

שמילאו את הבית באווירה חגיגית.
מזמינים אתכם לטעום מעט מהנעשה בבית:

 



"מקזבלנקה להמבורג"
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"האמנו
שתזרח השמש 

גם כאשר
השמים היו

קודרים"
מתוך 

"הגדת אקסודוס"

החודש התקיים כנס מעפילי אקסודוס שחשף לראשונה את קבוצת הצעירים
ממרוקו, תוניסיה ואלג'יריה שהייתה על האונייה.

"זה סיפור גבורה שלא סופר. הם לא היו ניצולי שואה אלא בחורים צעירים והייתה לנו
הערצה לבחורים האלה. חבל שזה לא תועד מבחינה היסטורית, וכעת אנו מתקנים

זאת" נזכר אריה.
אריה איתמר בן 82, היה בן שמונה וחצי על האונייה, וכתב ספר על עליית אקסודוס

דרך הפריזמה של הילדים.
בודדים מבין עולי אקסודוס יוצאי צפון אפריקה חיים בינינו. שלמה בוסקילה בן ה-92,

יליד קזבלנקה, היה אחד מאותם נערים: "עד גיל 17 חייתי עם המשפחה שלי, ואז
הפלגנו אני ועוד 7-6 חברים על ספינה בדרך למרסיי בצרפת, כדי להצטרף להכשרה

ציונית שתכשיר אותנו לעלות לארץ ישראל ולהצטרף לקיבוץ"
לכנס הגיעו למעלה מ 300 משתתפים, רובם ככולם בני המעפילים ואנשי הפלי"ם.
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"כל חופי הפלא,
כל אגמי התכלת

כל הרכסים
המושלגים

כל ימי הפרך
שחלפו בדרך
כל השבתות
והחגים..."
אילו ציפורים

 

הרמת כוסית

מדריכות בית הפלמ"ח
- על הנבל אביגיל,

סטודנטית למוזיקה,
מדריכה שנה שלישית.
גבי- חיילת מתנדבת, 

תמרה- הדריכה
שנתיים כחיילת,

השתחררה וחזרה
אלינו לפני כמה

חודשים.

שנה חלפה שנה הגיעה, התכנסנו והרמנו
כוסית לכבוד השנה החדשה במפגש רעים

מרגש בהשתתפות המתנדבים, צוות
המדריכים והעובדים ויקירי הבית. בטקס

קטן ואינטימי קראנו מכתב של זוהרה
לביטוב, שרנו שירים בצוותא בהובלת

המדריכות תמרה, גבי ואביגיל וברכנו לשנה
טובה ובריאה עם תוכניות ואיחולים גדולים

לבאות.
 



החודש הגיעו אלינו סטודנטים וסטודנטיות להוראת היסטוריה
בסמינר הקיבוצים לקורס בן שלושה ימים.

את הקורס הובילה ד"ר שרון גבע - שהיא שותפה ותיקה
ונהדרת.

כל יום הוקדש לתמה אחרת: הראשון לפריסת היריעה
ההיסטורית, במהלכו סיירו בתצוגה "מסע פלמ"ח", שוחחו עם

יואב רגב, סיירו בתערוכת "צדקת הדרך - משירי המאבק
לעצמאות של נתן אלתרמן" ועוד. היום השני הוקדש לזיכרון -

שאלנו בו על מקומו של סיפור ניצולי השואה בזיכרון של
הפלמ"ח, אלדד פתח את שערי הארכיון וגם כמה קופסאות,
ניתחנו סרט של "אוהלי פלמ"ח" והשיחה המריאה. את היום

השלישי הקדשנו לשאלות חינוכיות ו"לנוער של היום" - שוחחנו
עם במאי סדרת הטלוויזיה "פלמח", סיירנו בתערוכת "מעבר

למסך" והדגמנו סדנאות ודילמות שמעסיקות את צוות
ההדרכה. שיא הקורס היה, לכל הדעות, המפגש עם פסח

עזריהו מהגדוד השישי.
הקורס נחתם בהצלחה גדולה. אנחנו מודים שוב לד"ר שרון

גבע ולסמינר הקיבוצים על שיתוף הפעולה ומצפים להמשך.
 

75 שנה לצנחני היישוב
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"עם שאינו
יודע את
עברו, 

ההווה שלו דל
ועתידו לוט

בערפל."
יגאל אלון

האקדמיה הגיעה לבית הפלמ"ח - קמפוס 80 שנה לפלמ"ח
לסטודנטים להוראת היסטוריה בסמינר הקיבוצים
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בתמונה:בתמונה:  
גרעין "צבר" עםגרעין "צבר" עם  

שייק'ה גביששייק'ה גביש  
בתצוגת "מסע פלמ"ח"בתצוגת "מסע פלמ"ח"

בתמונה:בתמונה:
תומר מדריך אתתומר מדריך את

קורס הוד, חיילותקורס הוד, חיילות
מביסל"ח, בתצוגתמביסל"ח, בתצוגת

"יד לגח"ל""יד לגח"ל"

יר עֲליֵהֶםעוד מהנעשה בבית "מֶה נשִָׁ
יר מֶה נשִָׁ

ים זאֹת הֵם עושִֹׂ
יפֶָה מֵאִתָּנוּ
בּעְַצמְָם הֵם

יר כּותְֹביִם להֶָם שִׁ
ואֲַפִלּוּ סְפָריִם כּבְרָ

נתְָנוּ
זהֶוּ טִיב הַפַּלמְַ"ח
אֵר ְ הוּא אֵיננֶּוּ מִשּׁ
לּאֹ כּלָ מְלאָכהָ לשְֶׁ

לּנָוּ" ֶ מִשּׁ
מסביב למדורה

באחד מימי השיא של החודש מילאו את הבית כ- 150 מורי ומורות של"ח
שעברו סיורים והדרכות. למחרת דווח לנו כי יותר מ90% מהם רוצים להגיע

אלינו שוב ולהביא את תלמידיהם! 
כך שניתן לומר כי בקרוב יתמלא שוב הבית בהמון נוער ועוד רוח צעירה ויוקדת.
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"לא לשווא רדיו
לונדון אמר אות

באות:
אבידות האנגלים

עוד אינן ידועות..."
אלתרמן על המצור 
בגבעת חיים, 1946

וממפעלות עמותת
'דור הפלמ"ח':

חברות וחברים,
ביום ה' האחרון, 30 בספטמבר 2021, נערך בגבעת-חיים מאוחד ערב

מרגש לציון 80 שנה להקמת הפלמ"ח.
המפיק והמארגן הוא יהודה קליין, חבר הקיבוץ, שייצר ערב שנרקם
היטב, ובו נטלו חלק חברי גבעת-חיים, אורחים ואורחות מיישובים

שכנים וחברי דור ההמשך, כמאה מתכנסים במספר.
במהלך הערב הושמעו קטעי נגינה על-ידי הרכב מוסיקלי מקומי,

המתכנסים שרו משירי הפלמ"ח בניצוחם של צליל וסלעית בירן, סופר
סיפורן של ההכשרות המגוייסות בגבעת-חיים

במלל ובקטעי סרטים מן הארכיון שלנו ושבעה מבני הקיבוץ סיפרו על
הוריהם הפלמ"חאים.

עמוס חורב ושייקה גביש כיבדו את המתכנסים בנוכחותם, ושייקה בירך
ותיאר את מורשת הפלמ"ח בצה"ל.

"עמותת דור הפלמ"ח" מוקירה ומעריכה את העמל שהושקע בקיומו
של הערב, ומודה ליהודה קליין, לכל מי שנטל חלק ביצירת הערב

ולבית גבעת-חיים מאוחד.
 

זהו האירוע התשיעי במספר שנערך מחוץ לבית הפלמ"ח בשנת ה-80.
פנינו לבאות, המשך בוא יבוא.

הוועדה המארגנת
 



לעדכונים
נוספים 

 
 
 

עקבו אחרי 
דף הפייסבוק

של 
בית הפלמ"ח

...בעצם המניע העיקרי שעורר אותי
לכתוב לך, היה עצם החג. ראש השנה
בא לעולם, ונוהגים ישראל לחוג אותו
כסיכום לשנה החולפת ובתקות לשנה
הבא. ופשוט רציתי לברך אותך, קודם

כל, בשנה טובה. אמנם זו ברכה שגורה
למדי, אך היא מביעה הרבה. לא אפרט

במה שתהייה טובה, אבל בכל אשר
תפנה ותרצה לעשות, תלווך ברכה זו

ותצליח. נוסף לכך רציתי לעשות קצת
מחשבון הנפש. עברה שנה, גמרתי

ללמוד והריני עומדת על הסף. על הסף
למה? בעצם אינני יודעת. לו הייתי
ממשיכה ללמוד הייתי ממשיכה את
מהלך המכונה, אבל כיוון שהחלטתי

להפסיק - עומדות בעיות רבות
וחדשות. ולא תהיה זו סתם פרזה אם
אומר שנפתח דף חדש וזר לי בחיי.

דבר המשורר.תדבר המשורר.ת
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מיומנה ומכתביה של זוהרה לביטוב

ערב ראש השנה תש"ו- 7.9.1945

https://www.facebook.com/beithapalmach/





